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Mødedato: onsdag den 17. april 2024 kl. 14.00-16.00 
Mødested: 1481-424 
Mødeemne: møde i Uddannelsesnævnet for Tysk og Romanske sprog    
 
Deltagere: 
UN-medlemmer:  
VIP: Martin Nielsen (tysk IVK), Merete Birkelund (fransk SLK), Helle Dam Jensen 
(spansk IVK), Bente Mosgaard Jørgensen (fransk IVK) 
Studerende: Signe Nielsen (tysk SLK), Ann-Sophie Dybdal (fransk IVK), Josephine Ty-
bjerg (fransk SLK, UN næstforperson) 
 
Observatører: 
Henrik Høeg Müller (afdelingsleder), Tom Lorenzen (studerende tysk, fast observa-
tør), Victor Johannes Møller Åbom (studenterstudievejleder), Emma Hove Petersen 
(afdelingssekretær), Maja Sloth Thuborg (Arts studier, referent) 
 
Fraværende:  
VIP: Diana González Martin (spansk SLK), Katja Gorbahn (tysk SLK, UN-forperson), 
Studerende: Lea Trankjær (fransk IVK), Emilie Rose Marquart Løber (fransk SLK) 
Observatører: Nis Grøn (afdelingskonsulent) 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 
Uddannelsesnævnet (UN) behandlede dagsordenen for dagens møde.  
 
Beslutning: 
UN godkendte dagsordenen. 
 
2. Opfølgning fra sidste møde (drøftelse) 
UN fulgte op på sidste møde jf. referatet (bilag 2.1).  

- UN's kommentarer til retningslinjer for uv-evaluering: UN forperson Katja 
Gorbahn har sendt UN’s kommentarer videre til studieleder (bilag 2.2). Maja 
Sloth Thuborg (Maja) sender det ud sammen med referatet.  

- Projektorienteret forløb: tidspunkt for udsending af evalueringerne: Maja har 
undersøgt ift. projektværternes evaluering, som udsendes i slutningen af no-
vember, for at sikre en lang svarfrist for projektværterne og tid til at behandle 
data og for afdelingerne til at forberede UN-behandlingen, som oftest ligger i 
februar. Ift. de studerendes evaluering, spørger SN-repræsentanterne til SN-
mødet, om de øvrige UN også oplever, at evalueringen udsendes for tidligt til 
de studerende. UN følger op på maj-mødet. 

- Placering af eksamen henover weekenden: Helle Dam Jensen (Helle) oriente-
rede om, at der er kommet et udførligt svar fra UVAEKA ift. hvordan eksamen 
placeres. Der blev givet udtryk for, at der ikke er brug for yderligere opfølg-
ning.  

- Rettelse af fejl i studieordning: Maja orienterede om, at der har været en fejl i 
KA tysk SLK og KA spansk SLK studieordningerne fra 2023, hvor der i Pro-
jektorienteret forløb formålsbeskrivelsen har stået "fransktalende" – det er 
rettet til hhv. "tysktalende" og "spansktalende". 
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Bilag 2.1 Referat uddannelsesnævnsmøde tysk og romanske sprog 13. marts 2024 
Bilag 2.2 UN TYSKROM Tilbagemelding ifm. nye retningslinjer for undervisningseva-
luering 
 
3. Årlig status - handleplaner 2024 for BA IVK, BA SLK, KA SLK og KA 

CLM (beslutning) 
Afdelingsleder Henrik Høeg Müller (Henrik) introducerede punktet: 
Årlig status er en del af det løbende og uddannelsesnære kvalitetsarbejde på Arts og er 
nærmere beskrevet i uddannelseskvalitetsprocesser på Arts.  
Formålet med årlig status processen er, at UN, såvel som SN og institut, på baggrund 
af et systematisk eftersyn af uddannelserne i deres helhed, prioriterer de indsatsområ-
der, UN vil arbejde med i det kommende kvalitetsår for at sikre uddannelsens kvalitet 
jf. AUs kvalitetspolitik. Uddannelsesnævnet er det primære forum for den fagnære dia-
log, i april og maj. 
 
Handleplanerne for 2024 er en forlængelse af de tidligere års kvalitetsarbejde, så de 
erfaringer, der løbende gøres på den enkelte uddannelse, bringes med ind i det nye 
kvalitetsår. I handleplanenerne, skal der derfor beskrives konkrete handlinger, der 
adresserer uddannelsens udfordringer og sættes en realistisk tidshorisont for gennem-
førelsen, der bygger oven på sidste års handleplan og forlænge indsatserne, hvor det 
giver mening. Der skal laves én handleplan for hhv.: 

- BA IVK tysk, fransk og spansk 
- KA CLM tysk, fransk og spansk 
- BA og KA SLK tysk, fransk og spansk 

KA Interkulturelle studier (ICS) er under uddannelsesevaluering, og der skal derfor 
ikke formuleres en handleplan nu, da den udarbejdes sideløbende med uddannelses-
evalueringsrapporten. Data for KA ICS behandles under punkt 4.  
 
Uddannelsen i konferencetolkning er først udbudt med start i foråret 2024 og der er 
derfor ikke nye data om den uddannelse, og der skal ikke laves en ny handleplan for 
denne i år.  

Datagrundlaget kan ikke stå alene, det er derfor vigtigt at konkret viden og erfaringer 
vedr. uddannelserne nuancerer den databaserede tilgang til dialog om uddannelses-
kvalitet. 
For de nærmere beskrivelser af procedurer og retningslinjer ved årlig status se ”Pro-
cesplanen for årlig status på Arts” 
 
Uddannelsesnævnet gennemgik data og drøftede indikatorerne: 
 
BA IVK fransk, spansk og tysk: 
Indikatoroversigten for BA IVK fransk, spansk og tysk ser i 2024 således ud: 

 

https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Uddannelseskvalitetsprocesser_paa_Arts.pdf
https://kvalitet.au.dk/arts/kvalitetsprocesserne/aarlig-status
https://kvalitet.au.dk/aarhus-universitet/om-kvalitetsarbejdet-paa-au/kvalitetspolitikken
https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Procesbeskrivelse_for_aarlig_status_Arts_01.pdf
https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Procesbeskrivelse_for_aarlig_status_Arts_01.pdf
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Delpoltik 1: Den gode studiestart 

- Førsteårsfrafald: UN konstaterede, at frafaldet er steget på BA IVK fransk, 
hvor indikatoren er gået fra grøn til gul. På IVK spansk er indikatoren gået 
fra gul til grøn i år. På IVK tysk er indikatoren gået fra rød til gul. Der var 
en drøftelse af, at der allerede er flere initiativer på afdelingen ift. at fast-
holde de studerende, og at med de forholdsvis små årgange, er der tale om 
små ændringer, der får indikatoren til at skifte farve.  
 

Delpoltik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 
- Studieintensitet: UN konstaterede, at indikatoren er gul for IVK fransk og 

grøn for IVK tysk, hvor studieintensiteten er steget siden sidste måling og in-
dikatoren derfor gået fra gul til grøn (IVK spansk for få data):  

o Der var en drøftelse af, hvordan de humanistiske uddannelser adskil-
ler sig fra de ”våde fag” ift. studieintensiteten. Der var en drøftelse af, 
at de humanistiske uddannelser ofte er interessepræget og at der er 
meget, der kan tælle med som studierelevante aktiviteter, som de stu-
derende ikke nødvendigvis ser som en del af deres uddannelse, og der-
for tæller de det ikke med, når de angiver timeforbruget i undersøgel-
sen.  

o Det blev foreslået at blive ved med at italesætte, hvad der er studiere-
levante aktiviteter for de studerende.  

o Det blev drøftet, at der er et andet pres på studerende på Arts, fordi 
ledigheden er højere, og derfor bruger de studerende måske mere tid 
på frivilligt arbejde og studiejobs, for at sikre deres fremtid – og det 
tager tid fra studiet.  

 
Delpoltik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 

- Undervisningsevaluering: UN konstaterede, at indikatoren er gået fra grøn til 
gul for IVK Fransk. Det blev drøftet på mødet, hvad der kan gøres i denne for-
bindelse – om der f.eks. kan være en særlig opmærksomhed på undervisnings-
evalueringerne på uddannelsen for at finde ud af, om der er særlige områder 
af uddannelsen, hvor der kan ske forbedringer.  
UN konstaterede, at på tysk IVK er indikatoren gået fra gul til grøn.  

 
Delpoltik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 
UN havde ingen særskilte kommentarer hertil.  
 
KA CLM fransk, spansk og tysk: 
Indikatoroversigten for KA CLM fransk, spansk og tysk ser i 2024 således ud: 
 

 

https://medarbejdere.au.dk/strategi/uddannelse/den-gode-studiestart
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/delpolitik-2-fagligt-staerke-og-sammenhaengende-uddannelser
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/motiverende-studie-og-laeringsmiljoeer
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/staerke-kandidater-med-relevante-kompetencer
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Delpoltik 1: Den gode studiestart 

- Førsteårsfrafald: UN konstaterede, at det er steget for CLM spansk, hvor 
indikatoren er gået fra gul til rød. Frafaldet er faldet for CLM tysk, hvor in-
dikatoren er gået fra gul til grøn. Der er for få data på CLM fransk. UN 
drøftede, at der allerede er flere initiativer på afdelingen ift. at fastholde de 
studerende, og at med de forholdsvis små årgange, er der tale om små æn-
dringer, der får indikatoren til at skifte farve. 

 
Delpoltik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 

- Studieintensitet: UN konstaterede, at indikatoren er gul for CLM tysk og ikke 
nok data for de øvrige). Se referat af UN’s drøftelse af studieintensitet under 
BA IVK (ovenfor).   

 
Delpoltik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 

- Studiemiljø: UN konstaterede, at indikatoren for både faglig og social trivsel 
er gået fra grøn til gul for CLM tysk.  

 
Delpoltik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 

- Ledighed: UN konstaterede, at indikatoren er rød for alle tre CLM-uddannel-
ser.  

o Der var en drøftelse af, at de studerende kan opfordres til at bruge de 
tilbud, der allerede findes ift. karriere-rettede arrangementer og work-
shops – f.eks. arrangeret af Arts karriere. Det er også muligt at have 
Arts karriere med i studiestarten for CLM.  

o Derudover blev det foreslået at arbejde politisk for at ændre på græn-
seværdierne for ledighed ift. Arts-uddannelserne.   

o Det blev foreslået at integrere f.eks. cv-arbejde i et fag på uddannelsen 
– også her kan Arts karriere inviteres med. 

 
BA og KA SLK fransk, spansk og tysk: 
Indikatoroversigten for BA og KA SLK fransk, spansk og tysk ser i 2024 således ud: 
 

 

 

 
 
Delpoltik 1: Den gode studiestart 

https://medarbejdere.au.dk/strategi/uddannelse/den-gode-studiestart
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/delpolitik-2-fagligt-staerke-og-sammenhaengende-uddannelser
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/motiverende-studie-og-laeringsmiljoeer
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/staerke-kandidater-med-relevante-kompetencer
https://medarbejdere.au.dk/strategi/uddannelse/den-gode-studiestart
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- Førsteårsfrafald: UN konstaterede, at indikatoren er rød på BA SLK fransk 
ligesom sidste år. Indikatoren er også rød på BA tysk SLK og for KA spansk 
SLK er den gul. Øvrige uddannelser er der ikke nok data til.  
UN drøftede, at der allerede er flere initiativer på afdelingen ift. at fast-
holde de studerende, og at med de forholdsvis små årgange, er der tale om 
små ændringer, der får indikatoren til at skifte farve. 

 
Delpoltik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 

- Studieintensitet: UN konstaterede, at indikatoren er grøn for både BA og KA 
tysk SLK – BA er blevet grøn i år, hvor KA også var grøn sidst. Indikatoren er 
gul for BA spansk SLK og BA fransk SLK.  
UN drøftede, om der er nogle tiltag på tysk, som de øvrige uddannelser kan 
bruge, fordi flere tysk-uddannelser har en høj studieintensitet. Se øvrig drøf-
telse af studieintensitet under BA IVK-uddannelserne ovenfor. 

- Studieprogressionen: UN konstaterede, at studieprogressionen på KA fransk 
SLK og KA spansk SLK er under 25 ECTS og indikatoren er gul for begge ud-
dannelser. UN drøftede, at tallet ændrer sig meget fra år til år, fordi det er en 
lille population, og derfor er det meget person-afhængigt.  

 
Delpoltik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 
UN havde ingen særskilte kommentarer hertil.  
 
Delpoltik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 

- Ledighed: UN konstaterede, at indikatoren er rød for KA spansk SLSK og KA 
tysk SLK, mens der ikke er data for KA fransk SLK. Se UN’s drøftelse af ledig-
hed under KA CLM-uddannelserne ovenfor. 

 
Afdelingsleder Henrik gjorde rede for, hvordan forskningsdækningen/bemandingen 
ser ud jf. bilag 3.16-3.19. Det ser ok ud, selvom miljøernes små størrelser kan give ud-
fordringer. Der er i gang med at blive opslået en stilling på spansk. Der udover er po-
tentielle kommende udfordringer ift. bemandingen på IVK fransk, hvor der er flere 
lektorer på vej på pension, og der arbejdes på at få lavet et opslag på et adjunktur.   
 
Beslutning: 
Uddannelsesnævnet gav input til hvilke handlinger, der skal prioriteres i handlepla-
nerne for 2024 på baggrund af uddannelsernes aktuelle status og sidste års handlepla-
ner, der blev drøftet på UN-mødet i marts.  
 
Næste skridt: 
- På baggrund af drøftelserne i UN, udarbejder afdelingsleder udkast til handleplaner 
for uddannelserne, som drøftes med UN på UN-mødet i maj. 
- UN godkender på maj-mødet handleplanerne til indstilling til SN’s behandling. 
- Efter UN-mødet i maj, sender afdelingsleder handleplaner for 2024 til studienævns-
sekretær Sandra Schöne Leth Hansen sslh@au.dk senest den 19. juni. De af UN 

https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/delpolitik-2-fagligt-staerke-og-sammenhaengende-uddannelser
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/motiverende-studie-og-laeringsmiljoeer
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik/staerke-kandidater-med-relevante-kompetencer
mailto:sslh@au.dk


 
 

Referat 
 
Maja Sloth Thuborg 
 
Dato: 17. april 2024 

 

Side 6/10 

indstillede handleplaner behandles på studienævnsmødet i juni.  
- Studieleder godkender inden 1. september handleplanerne for årlig status og deler 
viden med prodekan for uddannelse.  
 
For uddannelser, der skal uddannelsesevalueres, arbejdes der med foreløbige handle-
planer sideløbende med evalueringsrapporten. Se punkt 4.  
 
Bilag: 
Fælles bilag: 
Bilag 3.01 Brev fra prodekanen kvalitetsåret 2024 DA_ENG 
Bilag 3.02 Indikator- og grænseværdioversigt ordinær 2024 
Bilag 3.03 UN TYSKROM samlet indikatorkort 2024 
 
Uddannelsesvise indikatorkort: 
Bilag 3.04 IVK Fransk BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.05 IVK Spansk BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.06 IVK Tysk BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.07 CLM Fransk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.08 CLM Spansk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.09 CLM Tysk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.10 Fransk SLK BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.11 Fransk SLK KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.12 SLK Spansk BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.13 SLK Spansk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.14 SLK Tysk BA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 3.15 SLK Tysk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
 
Bemandingsplaner: 
Bilag 3.16 Bemandingsplan E22F23 Fransk 
Bilag 3.17 Bemandingsplan E22F23 Spansk 
Bilag 3.18 Bemandingsplan E22F23 Tysk 
Bilag 3.19 Bemandingsplan E22F23 Humanistisk konflikstudier 
 
4. Uddannelsesevaluering KA ICS (drøftelse) 
4.1 UN drøfter og kvalificerer evalueringsfokus 
Ved opstartsmødet for uddannelsesevalueringen er evalueringsfokusområder drøftet 
med studieleder. UN bedes drøfte og kvalificere evalueringsfokusområderne via drøf-
telse af datagrundlaget og viden om og erfaringer med uddannelserne. Evalueringsfo-
kusområder skal knyttes til kvalitetspolitikkens 4 delpolitikker og indikatorerne i data-
grundlaget. 
UN skal i drøftelserne også være opmærksom på, om der er nogle generelle betragtnin-
ger fra afdelingens øvrige uddannelser, der med fordel kan tages med ind i analysear-
bejdet i forbindelse med udarbejdelsen af evalueringsrapporten og de foreløbige hand-
leplaner. De foreløbige handleplaner udarbejdes sideløbende med 
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evalueringsrapporten. Handleplaner for uddannelsesevaluerede uddannelser fastlæg-
ges efter evalueringsmødet i efteråret og godkendes af Prodekanen for uddannelse.  
 
For de nærmere beskrivelser af procedurer og retningslinjer ved uddannelsesevalue-
ringen se ”Procesplanen for uddannelsesevaluering på Arts” 
 
Afdelingsleder Henrik orienterede om, at der er drøftet følgende evalueringsfokus for 
uddannelsesevalueringen: 

- Rekruttering  
- Beskæftigelse og faglig profilering  

 
Indikatoroversigten for KA ICS ser i 2024 således ud: 
 

 

 
 
Henrik fortalte, at der også er drøftelser om studiemiljøet og studiekulturen som 
et emne, fordi det er særlig på denne uddannelse, fordi den rekrutterer studerende 
fra mange forskellige lande og kulturer. Det giver nogle særlige udfordringer ift. at 
forventningsafstemme med de studerende om, hvad der forventes til studerende 
på et dansk universitet. Samtidig med, at det også giver nogle særlige fordele ift. 
det interkulturelle studiemiljø.  
UN bakkede op om, at dette også er et relevant emne.  
 
Det blev drøftet på UN-mødet, at de røde indikatorer på indikatoren for ledighed, 
understøtter valget af det som et fokusområde.  
 
Det blev nævnt, at der er en stor kompleksitet på uddannelsen ift. samlæsningerne 
mellem denne uddannelse og kandidattilvalg og B-linjen på SLK.  
 
Bilag 4.1.1 ICS Fransk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 4.1.2 ICS Latinamerika og Spanien KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
Bilag 4.1.3 ICS Tysk KA Indikatorkort og baggrundsdata 2024 
 
4.2 UN giver input til liste med eksterne eksperter 
Afdelingsleder præsenterede UN for en bruttoliste af eksterne eksperter, som afde-
lingsleder har udarbejdet efter sparring med koordinatorerne. UN drøftede listen med 
henblik på at give input inden afdelingsleder sender listen til institutledelsens godken-
delse. 
 
Der var en drøftelse af, at det ikke er fastsat, hvor mange eksterne eksperter, der skal 
deltage i evalueringsmødet. Fagmiljøet ønsker, at der er en aftagerekspert og en faglige 

https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Procesbeskrivelse_for_uddannelsesevaluering__Arts_Standard_01.pdf
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ekspert fra hvert sprog, og det er på baggrund, listen er lavet. Henrik følger op på det 
ift. at få en afklaring på antallet af eksterne eksperter.  
 
Der var ikke andre input til listen med eksterne eksperter.  
 
Bilag 4.2.1 Forslag til eksterne eksperter eftersendes 
 
5. Proces frem mod nye retningslinjer for brug af GAI fra efteråret 2024 

og frem (orientering og drøftelse) 
Uddannelsesudvalget på Aarhus Universitet (UU) har besluttet at ændre retningslin-
jerne for GAI (Generative Articifial Intelligence) gældende fra efterårssemestret 2024, 
så anvendelse af GAI som udgangspunkt er tilladt til alle eksaminer. 
I bilag 5.1 ses mail fra Prodekanen til afdelingsledere, som beskriver baggrund for be-
slutning og den kommende proces.   
Fordi GAI som udgangspunkt er tilladt fra efteråret 2024 og frem, skal der hurtigt 
identificeres de eksaminer, hvor GAI undtagelsesvis skal forbydes, da dette eksplicit 
skal fremgå af studieordningen.  
 
Opgave: 
Afdelingen og UN skal identificere eksaminer, hvor GAI undtagelsesvist skal forbydes. 
Det er Prodekanens og studieledernes anbefaling, ”at man udelukkende vælger at ud-
stede forbud til eksaminer, hvor der udprøves en eller anden ganske særlig færdighed, 
som en anvendelse af GAI vil skygge for” (jf. bilaget). Den indledende drøftelse i UN 
kan påbegyndes på dette møde. 
Afdelingsleder har fra SNUK modtaget yderligere information om opgaven samt mate-
riale, som skal bruges i processen.  
Der kan som en del af denne proces ikke indføres yderligere ændringer i studieordnin-
gerne. 
 
Proces:  

Tidspunkt Hvem og hvad 
April UN og SN orienteres om processen 
April - maj Afdelingerne arbejder med at identificere fag, hvor GAI eksplicit 

skal forbydes 
Maj UN godkender og indstiller studieordningsændringer vedr. ind-

førelse af forbud mod brug af GAI i de udvalgte fag 
Juni SN godkender og indstiller studieordningsændringer vedr. ind-

førelse af forbud mod brug af GAI i de udvalgte fag 
Slut juni Prodekanen godkender studieordningsændringer vedr. indfø-

relse af forbud mod brug af GAI i de udvalgte fag 
August Information om nye retningslinjer sendes ud til undervisere og 

studerende centralt fra AU 
1. september De nye retningslinjer for brug af GAI til eksamen samt de god-

kendte studieordningsændringer om fag med forbud mod brug 
af GAI træder i kraft. 
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Der var en drøftelse i UN af problemstillingen: 

- De studerende gav udtryk for, at det er svært at forestille sig, at man må bruge 
det i fag, hvor man bliver bedømt på sin sproglige formuleringsevner. Det blev 
drøftet, at det også før GAI har været muligt for nogle studerende at få hjælp 
til sproglige formuleringer af venner eller familie, der er kyndige inden for 
sproget.  

- Der var en drøftelse af, at det fortsat ikke er tilladt at snyde – altså at få GAI til 
at skrive opgaven for sig og ikke angive, at det er GAI, der har lavet opgaven. 
Og hvis man angiver, at GAI har lavet hele opgaven, så er det svært at vise, at 
man som studerende selv har opfyldt de faglige mål – og derfor svært at bestå.  

- En studerende nævnte, at det er meget arbejde at deklarere brugen af GAI i 
den formular, som er lavet til det.  

- Datasikkerhed: Der var en drøftelse af, at der er nogle udfordringer ift. at 
fodre data til f.eks. ChatGPT. Derudover blev der på mødet givet udtryk for, at 
det er i strid med GDPR, hvis undervisere opfordrer de studerende til at bruge 
ChatGPT.   

 
Bilag 5.1 Mail fra Prodekan for uddannelse til afdelingsledere  
 
6. Forslag til kommende møder (drøftelse) 
6.1 Forslag til kommende UN-møder 
Bilag 6.1.1 Punkter til kommende møder opdateret 5. april 2024 
 
Der blev foreslået følgende punkter: 

- GAI: fast punkt på dagsordenen i den kommende tid 
- Gennemgang af bilaget med punkter til kommende møder – og ”oprydning” i 

listen.  
 
6.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 
Der er ikke nogen forslag til punkter. 
 
7. Meddelelser/Nyt fra 
7.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/fagene 
Henrik orienterede om, at økonomien på instituttet ser lidt bedre ud, end det var for-
ventet.  
Bente Moesgaard (Bente) orienterede om, at der er lavet et nyt initiativ blandt under-
viserne, de kalder ”sprogdidaktisk-frokost”, hvor undervisning og didaktik har fokus. 
Der er hver gang en underviser, der holder et oplæg om et emne og så drøftes det.  
 
7.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 
SN-repræsentanterne orienterede fra sidste SN-møde:  

- Der var en drøftelse af fremmødet blandt de studerende: Her blev det drøftet, 
at der er mange faktorer der kan påvirke de studerendes fremmøde. Der blev 
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bl.a. drøftet muligheden for at gøre sekventiel undervisning, hvor nogle fagene 
afvikles et efter et – sådan at der er færre fag, der kører samtidigt.  

o Der var en drøftelse på mødet ift. at case-undervisning og laboratorie-
undervisning er en måde at motivere de studerende på.  

 
7.3 Meddelelser / nyt fra de studerende 
Der var ikke nogen meddelelser.  
 
7.4 Meddelelser / nyt fra studievejledere 
Studenterstudievejleder Victor Johannes Møller Åbom (Victor) orienterede om, at der 
holdes ”Karriereveje for sprogstuderende” i ugen efter mødet her. Arrangementet er 
for alle studerende på TYSKROM og Engelsk. Der er kaffe og kage til de deltagende 
studerende. Der kommer 4 alumner og fortæller om deres karriereveje.  
Victor stopper snart selv som studievejleder og der skal derfor ansættes en ny.  
 
7.5 Meddelelser / nyt fra Arts studier 
Nyhedsbrevet fra Arts studier findes på underviserportalen. 
April-udgaven indeholder information om:  

Orienteringer: 
• Indhentning af forudsætningskrav på forårets kurser 
• Datamateriale til årlig status og uddannelsesevalueringer 2024 
• Efterårsfag og evt. ændringer hertil kan ses i kursuskataloget pr. 1. april 
• Valgfag for efteråret 2024 kan ses i kursuskataloget medio april 
• Skemaer og eksamensdatoer for efteråret/vinteren 2024 
• 700 studerende fra Arts datede 35 arbejdsgivere 
• Arts og karriere – 10 år med øget fokus 
• Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse – studenterundersøgelse er nu i 

Power BI 
• Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse – dimittendundersøgelse er nu i 

Power BI 

Arrangementer: 
• Netværksmøde for undervisere: Karriereperspektiver på bachelor – hvad siger 

de studerende? 

Vigtige deadlines: 
• Specialestuderende skal indsende formular til censorudpegning d. 22. april 

 
8. Eventuelt  
Der var ikke noget til eventuelt.  

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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